
1. Elnöki beszámoló 
 

Tisztelt Közgyűlés! 

 

Elnöki tisztségem okán, kötelességemnek eleget téve, tájékoztatom a Tagságot az Elnökség 
2015. évben végzett munkájáról. 

A választásokat megelőzően tett rövid és hosszú távú feladatokat körvonalazó vállalásaim 
részben megvalósultak, részben megvalósítás alatt állnak. Közös akarattal letértünk arról a 
kényszerpályáról, ami jellemezte a Szövetséget. Megkezdtük egy modern, versenyző barát 
Szövetség létrehozását. A megválasztott Elnökség ezzel a nemes céllal kezdett hozzá a közös 
munkához. 

Főbb vezérelveket tűztem ki célul:  

 a Magyar Nemzeti Autósport Szövetség jogi helyzetének stabilitása; 

 a nyugalom megteremtése;  

 más hangnem, más irányítási, szervezési struktúra, más ideológia; 

 a történelmi gyökereket, az örökséget és hagyományokat figyelembe véve, egy 
modern, a 21. század követelményeinek megfelelő struktúra kialakítása; 

 a szövetség támogatói körének bővítése. 

A napi feladatok mellett kiemelt hangsúlyt kapott a már 2014-ben, elnökségi tagságom idején 
megkezdett sportdiplomáciai kapcsolatépítés folytatása. 

Az MNASZ képviseletében vettem részt az FIA világkongresszusán, az FIA 2015. évi 
közgyűlésén és éves díjkiosztóján, valamint a CEZ tanácsi üléseken és díjkiosztón. 

Kiemelt versenyeinken rendszeresen tárgyaltunk a jelen lévő FIA vezetőkkel, akik minden 
esetben elismeréssel nyilatkoztak rendezvényeinkről, szakembereinkről. Az elismerések 
sorából ki kell emelnünk a Hungaroringi pályabírók csapatát, akiket az FIA a “Best Team of 
Officials of the season” díj elismerésben részesítette. 

A nemzetközi eseményeken és fórumokon tárgyaltunk az FIA döntéshozóival, képviseltük  a 
magyar autósportot. Az e téren végzett közös munkánk eredménye a 
megnövekedett  magyarországi CEZ versenyek száma. Kezdeményezésünkre a 2016. évi CEZ 
bajnokságok sorába, egyelőre Kupa sorozatként, felvételre kerültek a Drag szakág 
rendezvényei. FIA bizottságokban megőriztük a magyar delegáltak tagságát. 

Több alkalommal képviseltem az Elnökséget a sporttanácsi üléseken. Jelen voltam 
szakágaink  jelentős versenyein, valamint az éves bajnokságok díjkiosztóin. Az Elnökség 
működése során 16 elnökségi ülésen 124  határozatot hozott. 

Az előző Elnökségtől megörökölt 2015. évi költségvetés 7.793 eFt veszteséget irányzott elő. 
Megválasztásomat követően az Elnökség megvizsgálta a szövetség gazdálkodását. Elhatározta, 
hogy  a 2015. évi költségvetést módosítás nélkül hajtja végre, oly módon, hogy a tervezett 
veszteség helyett nyereséget azaz vagyon növekedést realizál.  

Az elhatározás megvalósításához: 



 Áttekintettük  a Titkárság feladatköreit, költségeit;  

 Szükség szerint alakítottuk a működést; 

 Fájdalommal, de csökkentettük az alkalmazotti létszámot; 

 Pályázati úton kerestünk szakembereket az internetes felületeink átalakítására és a 
közeljövőben beinduló e-ügyintézés megvalósítására is. 

A szükséges lépéseket követően módosítás nélkül végrehajtottuk a 2015. évi költségvetési 
tervet, amelyet - az előzetes tervvel ellentétben - várhatóan 8,8 millió Ft vagyon növekedéssel 
zárunk.  

Az év folyamán megalakult a Média Bizottság, melynek munkája elnökségi segítséget kapott. 
Érezhetően megnövekedett az írott és a képi médiumokban az autósport szerepe, de a 
kapcsolatok tovább építésére jelentősebb anyagi és egyéb eszközöket kell tervezni. 

Kineveztük a Fegyelmi Bizottság vezetőjét, tagjait és biztosítottuk a bizottság működésének 
feltételeit. A Fegyelmi Bizottság aktív és kiváló munkájának eredményeként lezárhattuk a 
múltból örökölt ügyleteket. 

Etikai Bizottság vezetőjének és tagjainak kinevezése pótolta azt a hiányosságot, amely az előző 
bizottság megszűnése miatt keletkezett szervezeti és működési rendünkben. 

Az MNASZ tagjainak száma nem, de a licenc kiadás jelentősen növekedett. A nyilvántartás 
adatai alapján az alábbi fejlődés látható: 

 

Év Amatőr igazolvány Versenyzői licenc Tagszervezet 

2013 218 906  140  

2014 899 915 146  

2015 1079 960 145 

 

Az utánpótlás korú versenyzők segítésére és a tehetséggondozás megkülönböztetésére 
bevezetett 100 Ft-os licenc sikere további ötletek megvalósítását teszi lehetővé. Az erre a célra 
kötött elnöki támogatási szerződésben meghatározott összeg továbbra is fedezi a szakágak 
költségvetésből kieső bevételt. 

Megválasztását követően az Elnökség, az Alapszabályában rögzített módon, az alábbiak szerint 
irányította a Szövetség tevékenységét:  

 Rendkívüli Közgyűlést hívott össze az Alapszabály PTK előírásainak megfelelő 
módosításainak elfogadására, ahol a tagok megszavazták az MNASZ új alapszabályát, 

 kérelmeket vizsgált meg, bírált el,  

 kezdeményezte MNASZ sportszakembereinek FIA elismerését,  

 elfogadta a 2014. évi mérleget,  



 módosítás nélkül végrehajtotta a 2015. évi költségvetési tervet, amelyet várhatóan 8,8 
millió Ft pozitív eredménnyel zár, 

 Beszámolót készített a Szövetség pénzügyi helyzetről és azt a Közgyűlés elé 
terjesztette, 

 Képviselte a versenyzők, szakágak és rendezők érdekeit belföldi és nemzetközi 
fórumokon és hazai szervezeteknél,  

 Média Bizottságot hozott létre, ezzel megteremtette a hatékony kapcsolattartást  a 
média hazai képviselőivel, 

 Az Elnökség tagjai személyes jelenlétükkel kísérték figyelemmel a szövetségi 
bizottságok munkáját, 

 Biztosította és felügyelte a Szövetség törvényes, alapszabályszerű működését és 
végrehajtotta az előző közgyűlés határozatait,  

 Tagfelvételi kérelmeket bírált el, 

 Elfogadta az Alapszabályban az  Elnökség hatáskörébe utalt szabályzatokat, kiírta és 
jóváhagyta a 2015. évi bajnokságok eredményeit, 

 A Sporttanács vezetőjének javaslata alapján kinevezte a sporttanácsi tagokat, szakági, 
Technikai, Sportfelügyelői, Sportbírói, Biztonsági és Fegyelmi Bizottságok vezetőit, 

 Létrehozta a Szlalom Szakági Bizottságot és a Historic Regularity Munkabizottságot. 

Az Elnökség a Szövetség gazdasági tevékenységének irányítása során saját költségvetésből, 
vagyonvesztés nélküli fejlesztéseket hajtott végre, illetve támogatói szerződések 
újratárgyalásával és megkötésével több évre biztosította a szövetség pénzügyi stabilitását. 

Szövetségünk pénzügyi stabilitását erősített a MOB támogatások elmúlt 3 évi alakulása, 
melynek számai az alábbiakban láthatóak: 

 

MOB 2013 2014 2015 

Támogatási díj 5.750.000,- 5.630.000,-  9.628.000,-  

 

Megköszönve szervezeteink, egyesületeink, rendezőink, versenyzőink, tisztségviselőink és 
önkénteseink 2015. évben végzett munkáját, kérem a Tisztelt Közgyűlést, hogy fogadja el 
beszámolómat. 

 

2016. január 12. 

 

 

 

Oláh Gyárfás 
      elnök 


